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Rozhovor s Miroslavem Kučerkou
Veřejné zakázky by neměly být jen o nejnižší ceně, ale o kvalitě, tvrdí Miroslav Kučerka, jednatel
KGS Legal. „Zákon zadavatelům neklade překážky, ale nabízí příležitosti,“ říká a dodává, že správné
využití právních nástrojů vede k vyšší efektivitě. Jak se proměňuje prostředí veřejných zakázek a
jakou roli hraje prevence? Dozvíte se v rozhovoru.

 

Veřejné zakázky procházejí v posledních letech zásadní proměnou. Miroslav Kučerka vnímá pozitivní
vývoj zejména v přístupu zadavatelů. „Zadavatelé se učí pracovat s právními nástroji a vnímat zákon
jako příležitost, nikoliv jako přítěž,“ vysvětluje. Důraz na kvalitu v zadávání zakázek přináší výhody
nejen pro objednatele, ale také motivuje širší spektrum dodavatelů k účasti.

Soutěžení zaměřené na kvalitu není pouze o ceně, ale i o schopnosti dodavatelů prokázat své know-
how. „Vidíme, že díky správně nastaveným metodikám se do soutěží hlásí i firmy, které by dříve
účast odmítly,“ uvádí Miroslav Kučerka. Takový přístup nejen zvyšuje úroveň poskytovaných služeb,
ale také rozšiřuje nabídku na trhu.

Dalším klíčovým prvkem je prevence. Podle Miroslava Kučerky je zásadní nejen správný výběr
kvalifikovaných dodavatelů, ale i důsledná smluvní praxe. „Kvalitní smlouva a její plnění jsou
základem. Důležitá je také možnost vyloučení nespolehlivého dodavatele, což přispívá ke kultivaci
trhu,“ zdůrazňuje.

Novinkou v oblasti trestního práva je zavedení zákazu účasti na veřejných zakázkách pro fyzické
osoby. „To, co dříve platilo jen pro právnické osoby, se nyní vztahuje i na jednotlivce,“ říká Miroslav
Kučerka a hodnotí tento krok jako efektivní nástroj prevence proti nekalým praktikám.

Kromě legislativních změn se podle něj zlepšuje i přístup zadavatelů. „Ministerstvo pro místní rozvoj
odvádí dobrou práci v oblasti osvěty. Přesto je třeba zvyšovat povědomí o možnostech, které zákon
nabízí,“ apeluje Miroslav Kučerka. Významnou roli hraje sdílení zkušeností a důraz na praktické
využití právních možností.

Veřejné zakázky dnes představují dynamickou oblast, kde kvalita a transparentnost hrají stále větší
roli. Miroslav Kučerka však upozorňuje, že cesta k úplné kultivaci prostředí bude ještě vyžadovat čas
i další kroky. „Zákon nám dává mantinely, ale uvnitř nich můžeme hrát svobodně a efektivně,“
uzavírá.

Sledujte epravo.cz.
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